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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. június 14-i 

soron kívüli üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné, Bakos József (aki később érkezik) 
Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, 
Hubay Sándor Kovács Károly, Dr. Novák János, Tátrai Jenő Piri Attila – 
képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, 
irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Dr. Baksai István ügyvezető 

  
Távol maradt: Dr. Barbalics István, Melsin Valentin és Dr. Ludas László képviselők 

jelezték távolmaradási szándékukat. 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Kovács Károly 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangúlag – 13 igen 
szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
122/2010. (VI. 14.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2010. június 14-i képviselő-
testületi ülés soron kívüli ülése jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Kovács 
Károly képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 13 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Bakos József képviselő.  

A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 

 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett -  
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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123/2010. (VI. 14.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirend tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendet tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés a „Természet és kultúra – Nagyatád turisztikai öröksége” című 

DDOP pályázat benyújtásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
 
Napirend tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a „Természet és kultúra – Nagyatád turisztikai öröksége” című DDOP 

pályázat benyújtásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A tervezett Európai Uniós projektek kidolgozásra, előkészítésre, benyújtásra, hiánypótlásra 
kerültek, sok esetben a szerződéskötés is megtörtént. A csomagban ez az utolsó projekt.  
A pályázat beadási határidejét jelentősen megnövelték, ami azt jelenti, hogy azoknak a 
turisztikai szempontból fontos, értékes helyi adottságoknak a továbbfejlesztését meg lehet 
valósítani, amelyekkel a települések rendelkeznek.  
Az előző eljárás nem volt eredményes, mivel a kiíráshoz nem illeszkedő pályázatok érkeztek 
be, ezért újra kiírták a projektet. A programot Füsi Brigitta készítette elő. A cél az, hogy 
nemcsak az idelátogatók számára programot adó lehetőségek kerüljenek fejlesztésre, hanem a 
nagyatádiak számára szabadidős lehetőségek, kirándulási, programlehetőségek, az iskolák, a 
fiatalok számára lehetőséget biztosító fejlesztések valósuljanak meg.  
 

Ismerteti az előterjesztés tartalmát.  

 
A bírálat eredménye 2010. év végére, 2011. év elejére várható, a szerződéskötést követően a 
munkálatok 2012-ben, 2013-ban valósulhatnak meg.  
A kétfordulós projekt nagyon szigorú feltételekkel került kiírásra, a szakemberek szerint is jó 
szakmai program került kidolgozásra, mely a kollégák tudásával valószínűleg eredményessé 
válhat.  
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Mi idézte elő a 104 millió Ft-os összköltség-növekedést a korábbi határozati javaslathoz 
viszonyítottan?  
Alpolgármester urat kérdezi, hogy a jelenlegi körülmények figyelembe vételével – nem csak 
az említett szervezet átalakítására, hanem az új kormányra és a gazdasági helyzetre tekintettel 
– mekkora a realitása a pályázat elnyerésének? 
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Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az egész programot komplexen lehet csak megvalósítani, vagy van-e arra lehetőség, hogy 
részletekben történjen? Az előterjesztésben felsoroltak sorrendet takarnak, vagy egyszerű 
felsorolást? 
 
Ormai István polgármester:  
Nincs költségnövekedés. Az előterjesztőnek a kiosztott költség a javaslata.  
A program tartalmazza az ökoturisztikát, a rendezvényszervezést és a közgyűjteményeket. 
Vannak olyan programelemek, amelyeknek minimumértéke van, melyek azért vannak előírva, 
hogy a nagyságrendek meglegyenek. Nem lehet olcsóbb megoldást alkalmazni, be kell 
léptetni azokat a nagyságrendeket, amelyeket előír a pályázat a különböző programelemek 
között. Ennek a pontosítása történt meg. A kollégák ismét mindent átszámoltak, ez a végső 
javaslat.  
A programot nem lehet szétszedni, együtt kell kezelni. Vagy nyer az egész, vagy nem, de 
belül még módosulhat.  
A Városközpont Rekonstrukciós Program két évvel ezelőtt került beadásra. A két forduló 
közötti időszakban kb. háromnegyed év telt el, ami alatt pontosításra, akár megváltoztatásra 
kerültek bizonyos programelemek. Szerencsére egyikhez sem kell végleges kiviteli terveket 
hozzátenni, akkor kell ezeket elkészíteni, ha elfogadják a programot. 
 
Hozzászólások: 
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
A DDRFT átalakulás alatt van, azt nehéz megmondani, hogy mennyi ideig, ugyanis a 
szervezet felállása állami, kormány által delegált tagokkal, kistérségek által delegált tagokkal 
történik. Mivel a küldő szervezeteknél is változás történt, ezért a pontos utána igazítás még 
kérdéses. Ezzel együtt a maga részéről természetesen támogatja az ilyen típusú projekteket. A 
nyerés esélye két dolgon múlik. Most jött el az ideje annak, hogy a környezettel, ökológiával 
kapcsolatos fejlesztésekre jelentős forrásokat biztosít az unió. Az unió pénzügyi helyzetének 
alakulását a következő egy-két évben nehéz megmondani, sajnos ellentmondó vélemények 
vannak.  
Az 1.3. pontban szerepeltetett „Talpasházzal” kapcsolatosan felhívja a szakemberek 
figyelmét, hogy amennyiben odaérnek, és erre lesz lehetőség, meggondolásra ajánlja, hogy a 
városközpontban kerüljön-e felállításra. Véleménye szerint nem abba a miliőbe való. Olyan 
természetes környezetben kellene elhelyezni, – Ausztriában, Németországban sok példa van 
erre, de Szentendrén is van ilyen – ahol a környezet megfelelő. A Szoborpark területén 
történő felállítás esetén ugyanúgy tartozhatna a Városi Múzeum gondozása alá, azon a részen 
szerencsésebb lenne a „Talpasháznak” helyet keresni.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „Természet és kultúra – Nagyatád turisztikai 
öröksége” című DDOP pályázat benyújtásáról szóló napirend módosított határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Természet és kultúra – Nagyatád 
turisztikai öröksége” című DDOP pályázat benyújtásáról szóló napirend módosított határozati 
javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett – elfogadja és a következő határozatot 
hozza: 
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124/2010. (VI. 14.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „Természet és 
kultúra – Nagyatád turisztikai öröksége” című, 609 946 000 Ft összköltségű projekt 
DDOP-2.1.1/A-09-1f pályázati felhívásra történő benyújtásával, tartalmával és 
költségvetésében biztosítja a pályázathoz szükséges 152 489 200 Ft önerőt.  
 
Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázatot az első fordulóra benyújtsa, és 
az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 825 órakor 
bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 

Ormai István 
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 

 
 

Dr. Novák János 
képviselő 

Kovács Károly 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


